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       Ми дякуємо друкарні
"Місто НВ" за безкоштовний
  друк даного номеру газети .

Газета розповсюджується   безкоштовно

Дізнавайтеся цікаві новини із сайту
Молодіжної комісії за адресою:

www.mkugkc.if.ua

svitlo_pravdy@il.if.ua

Якщо у вас є цікава інформація, з
якою ви хотіли б поділитися з
іншими читачами, то заходьте до нас
у редакцію або пишіть  на e-mail:

Сон - що це? Напевно, кожен із нас хоча
б раз замислювався над цим питанням.
Перегорнувши сторінки історії, можна
зауважити, що це питання турбувало
багатьох, зокрема представників
християнства.

Поширюючи Слово Боже серед
молодих людей, бажаємо знайти
жертводавців, які б посприяли у

виданні наступних випусків газети.
Наш розрахунковий рахунок

№ 26006340312671 МФО 325019 код
25789939 Укрсоцбанк

Отримати газету можна за адресою:
м.Івано-Франківськ,
вул. Гарбарська, 20.
Довідки по телефону:

8 03422 47375;
8 03422 731746; 80949224746

До уваги жертводавців!
Змінено банківські

реквізити

стор. 4

Поміж Богородичними празниками
нашого церковного року на особливу
увагу заслуговує празник Покрови
Пресвятої Богородиці. Культ Божої Матері
як Покровительки нашого народу
тягнеться золотою ниткою від княжих часів
аж по сьогодні. Секрет
того постійного,
улюбленого й ревного
культу Богоматері як
П о к р о в и т е л ь к и ,
лежить, мабуть, в
тому, що тут ідеться не
про земне, людське,
але небесне й могутнє
заступництво. А
такого заступництва й
опіки хоче кожна
людина, родина й
народ. Від самого
початку існування
нашої держави ми
постійно мали
великих і сильних
ворогів. Тож нічого
дивного, що наш
народ шукав такої
допомоги й опіки,
проти якої не може
встоятися жодна людська сила, а тією
поміччю був якраз покров Пречистої Діви
Марії. Тому празник Покрови завжди був
і є для нашого українського народу днем
великого вияву любові і вдячності для
Пресвятої Богородиці та днем радісної
прослави і звеличення її покрову й
заступництва.
Головний мотив, який послужив для появи
цього празника, -це видіння св. Андрія
Юродивого. Царгород (Константинополь)
- столиця Візантії - була в облозі арабів. Ціле
місто й народ був у великій тривозі. В храмі

Пресвятої Богородиці на Влахернах, де
переховувалася її риза, правилося
всеночне Богослужіння, і храм був
переповнений людьми, які щиро молилися.
У натовпі ревно молився за спасіння міста
св. Андрій Юродивий зі своїм учнем

Епіфаном. Відправа
закінчилася. Втім св.
Андрій побачив, як від
царських дверей - так
звалися у греків
головні вхідні двері
церкви - йшла світлом
осяяна Пресвята
Богородиця у
супроводі Святого
Івана Хрестителя і
святого Івана
Богослова та при співі
великого хору Святих.
Божа Мати підходить
до престола, вклякає,
довго молиться і
заливається сльозами.
Відтак встає, здіймає зі
своєї голови преясну
х у с т к у - п о к р о в -
омофор (з грецької
мафоріон) і широко

простирає її над народом у церкві. Видіння
зникає. Св. Андрій і Епіфан, які бачили це
видіння, зрозуміли, що Пресвята Богомати
прийшла, щоб рятувати місто. Подія чуда
блискавично рознеслася по всьому місті.
Вороги відступили. Місто було врятоване.
Від тієї хустки-покрова і празник дістав
свою назву. Покров-омофор стали
символом опіки і заступництва Пречистої
Діви Марії.

14 жовтня -Свято Покрови Пресвятої Богородиці

стор. 3

Оберамергау...Місто у Німеччині,
відоме тим, що раз на десять років у
ньому відтворюються події майже
2000-літньої давності: останні дні життя
Ісуса Христа.

Що має робити чоловік для щастя
дружини? Що має робити жінка для
щастя свого чоловіка? Як має жити
подружжя, щоб бути щасливим на
спільній життєвій дорозі?

стор. 2

З книги о.Юліана Катрія
«Пізнай свій обряд»
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Що має робити чоловік для щастя
дружини? Що має робити жінка для щастя
свого чоловіка? Як має жити подружжя,
щоб бути щасливими на спільній життєвій
дорозі? Складно запропонувати
програму, що підійшла б усім

партнерам.Немає двох абсолютно схожих
ситуацій, немає двох цілком ідентичних
темпераментів. У цій статті ми спробуємо
дати загальні правила, якими  чоловік і
дружина можуть керуватися. Але ці
поради повинні бути пристосовані до
кожного окремого випадку з
проникливістю і мудрістю. І всі, хто
пробуватиме практично застосовувати ці
правила, потребують сміливості та
наполегливості.
Найкращі поради з питань шлюбу можна
знайти у Божому збірнику інструкцій -
Біблії, адже Бог створив чоловіка і жінку
одне для одного. Бог не тільки створив їх,
але й забезпечив їх своїми настановами -
Святим Письмом. Біблія - це найкращий
підручник, предметом якого є
міжособистісні стосунки. Вона пропонує
основні принципи злагодженого шлюбу.
Чоловік повинен вчитися любити свою
дружину. Він може навчитись кохати  її
так, як цього хотів Господь. Адже вона має
потребу бути коханою. Чоловік повинен
кохати її відповідально, бережливо,
турботливо, романтично та жертовно
(жертовна любов - корінь, який породжує
всі інші).
Любити дружину відповідально - це дати
їй зрозуміти, що вона і все, пов'язане з
нею, є важливим. Своїми словами і
вчинками чоловік стверджує: «Я тебе

розумію, я тебе поважаю, я тебе кохаю.
Твої проблеми - це і мої проблеми».
Любити дружину відповідально означає
ставити її інтереси вище своїх.
Важливо любити дружину в трьох
напрямах: 1) розуміти її (чоловік розуміє

дружину, якщо докладає всіх
зусиль, щоб пізнати її; якщо
хоче він старанно вчитися
цьому); 2) усвідомити її
цінність; 3) зрозуміти місію,
відведену їй Богом ("Ви,
чоловіки, живіть розумно
разом з вашими жінками, як з
істотами, що від вас слабші,
віддаючи їм належну шану як
спадкоємцям благодаті життя"
(1 Пт. 3:7).
Чоловік має любити дружину
дбайливо, що означає ніжно
піклуватися про неї, вважати її
дорогою і рідною, бути
прихильною до неї,
підбадьорювати і підтри-
мувати її.
Він повинен дати дружині
зрозуміти, що  любить її такою,

якою вона є, і що це відчуття є
непохитним.
Що означає любити дружину
жертовно? На перший погляд
це звучить так: "Любіть свою
дружину так, щоб ви могли за
неї померти". Однак чоловік
любить дружину жертовно
також тоді, коли її щастя і
благополуччя для нього є
важливішими, ніж власні, і коли
він, не вагаючись, може
пожертвувати чимось заради
неї.
У першій книзі Мойсея
говориться про  дружину як
помічницю для чоловіка
(Бут.2:18-22). Впродовж по-
дружнього життя дружина
може зробити багато доброго
для свого чоловіка, але
найбільша радість - це вона
сама. Характер дружини виявляється у її
поведінці.
У книзі Приповідок читаємо про вірну
дружину (Прип. 31: 10-31). Жінка, про яку
розповідає даний уривок з Біблії, є
коханою дружиною, люблячою мамою,
доброю господинею в домі, допомагає
бідним, її шанують в громаді. І все це тому,
що вона покладається на Бога та його
волю.

У Пісні Пісень дружина -це товаришка,
кохана для чоловіка. Вона та, яка хоче
кохати свого чоловіка, буде відкритою для
нього фізично і емоційно.
У першому посланні до Тимотея
говориться, що дружина - господиня дому
(І Тим. 5: 14). Наступна можливість любити
свого чоловіка -допомагати йому у
спільному вихованні дітей, вести домашнє
господарство.
У посланні до Тита  дружина - це любляча
жінка. (Тит. 2:2-5). Дружина має навчитися
ніжно любити свого чоловіка і дітей.Те,
що дружина робить, повинно допомагати
чоловікові. Це можна охарактеризувати як
"затишок, домашні умови".
У посланні до Ефесян Бог каже, що хоче
бачити дружин покірливими (Еф. 5:21-25).
Від жінки Бог вимагає, щоб вона зробила
йому один подарунок, і цим подарунком
має бути її покірливість. Це повага та
бажання пристосуватися до нього. Сюди
належить також і захоплення ним, бо
чоловікам це так само необхідно, як
жінкам -романтична любов. Завдання
жінки полягає у застосуванні до чоловіка
та виявлення йому своїх шани та послуху.
У першому посланні Петра читаємо, що
дружина повинна бути гарною для свого
чоловіка (1 Пт. 3: 1-6). Жінки повинні
завжди залишатися найгарнішими для

своїх чоловіків, як зовнішньо, так і
внутрішньо.
В багатьох виникне думка, що це дуже
складно бути таким чоловіком чи
дружиною. Але ніхто не казав, що буде
легко.  Як говорив Папа Іван Павло ІІ, «йти
дорогою правди важко, але ніколи не
неможливо».
(Продовження у наступному номері)

Покликання до щасливого шлюбу

диякон Ярослав та Оля  РОЖАКИ
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Бейсбол вважають типово
американським видом спорту. Люди, які
в нього грають, стверджують, що він
навіть цікавіший за поширений у Європі
футбол. Однак в Україні до недавного
часу бейсбол був
малопопулярним та
практично невідомим.
Змінити цю ситуацію
намагається колишній
викладач із штату Нью-
Йорк українець за
походженням Василь
Тараско. Цій справі він
віддав останні півтора
десятиліття свого життя.
Вже вкотре приїхав до
України колишній
вчитель математики з
Нью-Йорка Василь
Тараско. Довгі роки він
також працював
бейсбольним тренером. Вийшовши на
пенсію, почав вчити як грати в бейсбол

У середу, 7 жовтня, в місті Івано-
Франківську у приміщенні актового залу
монастиря отців
Василіан Молодіжною
комісією  було
організовано зустріч
молоді  з братом
Георгом. Брат Георг
належить до монашої
спільтоти братів Тезе,
яка знаходиться у
Франції, і особливою
харизмою якої є праця
з молодими людьми
усього світу. Кожного
року брати Тезе
організовують світові
зустрічі молоді, які
проходять в одній з
європейських країн. Цього
року, наприклад, така зустріч
пройде у Познані (Польща).
Брат Георг відповідає за
присутність на цих зустрічах
молодих людей з України та
Білорусії.
Гість із Франції розповів
присутнім про свій чин, його
завдання та діяльність. Також
провів розважання над уривком
Святого Письма про розслабленого і
показав документальний фільм про
підготовку молоді міста Познань до

цьогорічної зустрічі. Опісля всі присутні
спільно молилися на Божественній

Літургії у храмі Христа-Царя
отців Василіан, яку своїм
співом прикрасив
молодіжний хор «Осанна».
Закінчивши спільну
молитву, всі бажаючі знову
повернулися до актового
залу, де переглянули
документальний фільм про
саме селище Тезе, і про
молодь, яка туди приїжджає
щоб відпочити,
поспілкуватися, а також
знайти себе і зрозуміти
цінність Господа в своєму

ж и т т і .
Закінчилася
з у с т р і ч
ж в а в и м
діалогом у
якому бр.
Георг радо
відповідав на
питання всіх
присутніх і
в и с л о в и в
б а ж а н н я ,
щоб ця

зустріч була добрим початком міцної
дружби.

українських дітей.
Він зокрема
говорить:"Ідея така -
ми не шукаємо
зірок, найкращих
спортсменів. Кожна
дитина, що має
бажання навчитися

н о в у
гру, має право брати
участь. Я йду прямо до
школи, там де я чув, що
директор хоче цей спорт.
Розповідаю про бейсбол.
Хочете? Допомагаю. І все."
6 жовтня п.Василь
перебував в Івано-
Франківську, де мав зустріч
з головою Молодіжної
комісії Івано-Франківської
єпархії УГКЦ о.Віталієм
Д е м ' я н ц е м ,
представниками влади та
представниками шкіл.
Залишається вірити, що в

Івано-Франківську також буде створена
бейсбольна команда.

Новини
Оберамергау...Місто у Німеччині, відоме
тим, що раз на десять років у ньому
відтворюються події майже 2000-літньої
давності: останні дні життя Ісуса Христа.
Історія Оберамергаузької вистави
"Страждання" розпочалася в 1633 році.
Протягом Тридцятирічної війни після
багатьох місяців страждання і вмирання
від чуми мешканці Оберамергау
пообіцяли ставити виставу про  смерть  і
воскресіння Ісуса Христа кожні десять
років.
У день Зіслання Святого Духа 1634 року
вони вперше виконали свою обіцянку.
Вже всередині 18-го століття глядачі зі всіх
частин Німеччини прибували до
Оберамергау. Вистава привертала увагу
своєю великою видовищністю.

У 2010 р. вже 41-ий раз мешканці
Оберамергау ставитимуть виставу,
дотримуюючись  протягом століть
унікальної безперервності.
Буде більше, ніж 2000 акторів, які
показуватимуть історію Ісуса з Назарету,
яка триватиме на відкритому повітрі
протягом п'яти годин.
Майже половина мешканців Оберамергау
присутні на виставі, історія якої пов'язана
з людиною, чиє послання надавало силу і
надію для людства протягом більше, ніж
2000 років.
Вистава починається з прибуття Ісуса до
Єрусалиму і триває аж до Його смерті на
хресті і воскресіння.
На підготовку і репетицію вистави піде
близько 10 місяців, щоби відшліфувати
виправлену версію тексту. У 2010 році
вперше вистава розпочинатиметься
пополудні і закінчуватиметься після
перерви ввечері.
У 2010 році мешканці Оберамергау знову
продемонструють, що вистава зберегла
свою актуальність протягом 376 років і є
пам'ятною культурною подією.
Прем'єра вистави у 2010 році
розпочнеться у суботу, 15 травня і
виконуватиметься протягом 102 днів.Прес-центр Молодіжної комісії
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В одному з попередніх номерів ми
заторкували тему сну. У цьому номері ми
продовжимо дану тематику.
Сон - що це? Напевно, кожен із нас хоча б раз
замислювався над цим питанням.
Перегорнувши сторінки історії, можна
зауважити, що це питання турбувало багатьох,
зокрема представників християнства.
Філософи, Отці Церкви, сучасні вчені
намагалися і намагаються дати відновідь на
це питання. Часто, прокидаючись зранку, ми
запитуємо себе, що це за сон, або чуємо від
инших: "Це був гарний сон, що б він міг
означати?" Як сон пов'язаний з нашим
духовним життям, чи варто вірити снам,
переживати з їхнього приводу?
Сучасні вчені, які досліджують сон,
стверджують, що це фізіологічний стан, який
періодично настає у людини і тварин;
характеризується майже повною відсутністю
реакцій на зовнішні подразнення, зменшенням
активности ряду фізіологічних процесів.
Розрізняють нормальний (фізіологічний) сон
і декілька видів патологічного сну
(наркотичний, летаргічний і інші).
При засинанні людина занурюється в
повільний сон, послідовно проходячи 4 стадії:
дрімоту (1), поверхневий сон (2), сон помірної
глибини (3) і глибокий сон (4). Психічна
активність в повільному сні представлена
уривчастими неемоційними думками, а час,
проведений у сні, звичайно недооцінюється.
Повільний сон завершується зміною пози,
після чого йде різкий перехід у фазу
парадоксального сну. При цьому повністю
розслабляються всі гладкі м'язи тіла і
виникають швидкі рухи очей. Крім того,
спостерігаються нерівномірність пульсу і
дихання, сіпання лицьових м'язів, пальців,
кінцівок. Час перебування у сні часто
переоцінюється. Фаза парадоксального сну
займає біля 20 % часу сну. Повільний сон і
наступний за ним парадоксальний формують
цикл з періодом бл. 1,5 години. Нормальний
нічний сон складається з 4-6 таких циклів.
Отже, у момент швидкого сну ми бачимо
сновидіння, які часто змушують нас
замислитися над ними, а іноді затуманюють
голову на цілий день. То що ж таке сон -
фізіологічний процес, що виникає в людському
мозку чи зв'язок зі світом, в якому ми ведемо
інше життя, реалізуючи всі свої мрії?
Звернімося до Святого Письма. Читаючи його
сторінки, можна зауважити, що Господь не
лише керує нашими снами чи промовляє через
них, а й може діяти в наших тілах. Так, у книзі

Буття Бог насилає сон на Адама, потім в
чудесний спосіб виймає з нього ребро і
творить з нього Єву (Бут. 2, 21-22). Виглядає
так, що коли ми засинаємо, то повністю не
володіємо собою, а віддаємо себе в руки

Творця. Проте тут Господь не промовляє до
Адама, а той лише потім здогадується, що
жінка ця від нього походить, бо каже: "Це
справді кість від моїх костей і тіло від мого
тіла. Вона зватиметься жінкою, бо її взято від
чоловіка" (Бут. 2, 23). В іншому випадку Бог
посилає сни, щоб у непрямий спосіб
сповістити про майбутнє і, наприклад,
прославити Йосифа (сина патріярха Якова,
який став потім намісником Єгипту). Але сни
ці сняться його братам, які почувши, що вони
означають, лютують і продають того в
рабство, виконуючи Божий задум. У Єгипті
Йосиф пояснює сни чашника і пекаря, а
пізніше і сновидіння фараона, що і робить
його правителем цього краю. Сам Йосиф,
будучи простим робітником на батьківській
ниві, отримав неоціненний дар від Господа і
скористався ним, будучи керований Святим
Духом. Тут сни впливають не лише на життя
Йосифа чи на тих, що оточують його, вони
відображаються на долі багатьох людей,
змінюють хід історії, рятують країну від
голоду і смерти. Важливість цих снів
незаперечна, не повірити їм було б серйозною
помилкою.
Але відкриймо інше джерело. У книзі Ісуса,
сина Сираха, автор подає й инший бік
переконання про сон: "Надії нерозумного -
пусті та марні, і безглуздого окрилюють самі
сновиддя. Хто вірить сновиддям, скидається
на того, що за тінь хапається і за вітром
женеться. Це сновиддя - згідне з отим, що
подоба обличчя в дзеркалі. Що від нечистого
може вийти чисте, а від брехливого - що
правдиве? Ворожба, чарування, сновиддя -
речі порожні, це бо маріння вагітної жінки.
Коли їх у відвідинах Всевишній не зіслав, - не
прихиляйся до них своїм серцем. Бо сновиддя
багатьох збили з пантелику, й ті, що на них

надіялись, - розчарувались" (Сир. 34, 1-7). Цей
уривок засуджує кожного, хто вірить снам,
крім того, автор називає таку людину
нерозумною і безглуздою, а  також порівнює
сновидіння з чарами, які неприємні Господеві.
Також додає, що сновидіння багатьох збили з
пантелику, і є небезпека, що і ми можемо
зробити багато некорисного, зазнавши
розчарування.
Існує ще інший, надзвичайно важливий аспект
в історії нашого спасіння. В Євангелії від
Матея описується народження Христа і
важливість снів у здійсненні цієї події.
Євангелист описує сон святого Йосифа,
обручника Марії, де ангел переконує його не
відпускати Богородицю, але опікуватися нею,
бо "те, що народиться - від Духа Святого" (Мт.
1, 20). У той час в ізраїльському народі дівчина,
яка завагітніла без шлюбу, мала бути
каменована. Уявімо собі, що б сталося, якби
Йосиф не повірив сну? Але він вірив і пізніше
саме в такий спосіб Господь підказав йому, що
має робити, аби зберегти дитятко від усіх його
ненависників.
Йосиф повірив, бо відчув, що в сні до нього
говорить посланець Божий, відчув Божу
благодать, та чи можемо ми вірити схожим
сновидінням? Чи взагалі варто вірити будь
яким снам? Монахи з добре відомої нам гори
Атон застерігають, кажучи, що який би сон не
був, не варто довіряти йому, бо не знаємо, хто
посилає ці видіння: Бог, сатана чи може це
просто природні сни, бо, стикаючись з
повсякденними проблемами, можемо бачити їх
і в снах. Монахам, які моляться по вісім годин,
а иноді і довше, часто сняться різні
подвижництва і божественні речі, але вони
відкидають їх, бо якщо почнуть вірити, можна
впасти в небезпеку гордости. Звичайно, цілком
можливо, що Господь може посилати нам сни,
щоб застерегти, попередити про небезпеку, чи
навпаки - якусь радість. Але цього не потрібно
шукати самому. Але коли все ж таки якийсь
сон не дає спокою - краще помолімся, щоби
Бог нам відкрив, чи Він хоче щось цим сном
сказати, чи щоб відвернув диявольський напад,
поговорімо на цю тему з духівником, але в
жодному разі не листаймо "сонники", не
звертаймось до ворожок, бо не вони є
причиною наших снів і не можуть їх правильно
пояснити. Тому варто молитися, щоб сни були
лише снами і нічим іншим, і пам'ятати - якщо
приснилося немовлятко, це зовсім не
означатиме, що вас спіткають проблеми.
Можливо, ви просто готуєтеся стати батьком
чи матір'ю, а може просто недавно на вулиці
побачили це миле створіння.

"Пізнай Правду"

Чи варто вірити снам?


